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Specimen paper                  07:00 GMT                   Time allowed: 2 hours 
 
Materials 
For this paper you must have:  
• a copy of the Insert for use with Question 01  
 
You may also bring the three short story texts you have studied for use with Question 02. These texts 
must not be annotated and must not contain additional notes or materials. 
 
Instructions 
• Use black ink or black ball-point pen.  
• Fill in the boxes at the bottom of this page.  
• Answer one question from Section A and one question from Section B. 
• You must answer all the questions in the spaces provided. Do not write on blank pages. 
• Do all rough work in this answer book. Cross through any work you do not want to be marked. 
 
Information 
• The marks for questions are shown in brackets. 
• The maximum mark for this paper is 60. 
•   You must not use a dictionary. 

 

 

 

 

 

 
 
 

 
 

 

INTERNATIONAL A-LEVEL 
CHINESE – FIRST LANGUAGE 
Unit 3  Short-form literature and writing 
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A 部分 
  

请从问题 01 或 02 中选择一个，并在下方的答题处写一篇 500 字的文章作答。 
 

你可以使用本答题册中的空白处打草稿，但请划掉所有你不想被评分的部分。 
  

 
 

  徐志摩：《再别康桥》 
 

0 1 
 

 这首诗是如何运用比喻手法来表现作者的感情的？请举例说明。 

                             [30 marks] 
 

 
或者 

 
 
 

  史铁生：《我的遥远的清平湾》 
 

0 2 
 

 小说中多次出现了陕北民歌信天游，有评论说这是小说取得成功的主要因素之一，请你
对此写一个具有批判性的回应。 

          
 
        

            
[30 marks] 

 

Please indicate which optional question you have answered eg Question   0      2     
 
 
Question              
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Turn over for Section B 
 
 
 
 
 
 
  

                             

 
                             

 
                             

 
                             

 
                             

                             

 
                             

 
                             

 
                             

 

750 

810 

 

30 
 



6 
 

Copyright © 2025 OxfordAQA International Qualifications and its licensors. All rights reserved. 
 

B 部分  
 
 
 

请从问题 03 或 04 中选择一个，并在下方的答题处写一篇 350 字的文章作答。 
 
你可以使用本答题册中的空白处打草稿，但请划掉所有你不想被评分的部分。 
  
 

0   3 
 

 很多人喜欢集中跳广场舞，噪声很大，严重影响了附近居民的生活。给市长写一封公开
信，说明问题所在、 你写这封信的动机，并建议应该采取的行动。 

                             [30 marks] 
 

或者 
 
 
 

0   4 
 

 越来越多的古老建筑被写字楼和住宅楼替代。给市长写一封公开信，说明问题所在、你
写这封信的动机，并建议应该采取的行动。 

                             [30 marks] 
 
Please indicate which optional question you have answered eg Question    0       4     
 
 
Question              
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END OF QUESTIONS 
 
 

Permission to reproduce all copyright material has been applied for. In some cases, efforts to contact copyright-holders may have been 
unsuccessful and OxfordAQA International Qualifications will be happy to rectify any omissions of acknowledgements. If you have any 
queries please contact the Copyright Team, AQA, Stag Hill House, Guildford, GU2 7XJ.  
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